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Referat fra Skolebestyrelsesmøde 
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Afbud fra:  Marie 

Tilstede var: Jakob, Thomas, Jakob, Helle, Eva, Lone, Morten, Stella, Mogens og Morten f.  

 
2019-021 

 

Valg af ordstyrer 

 

2019-022 

 

Meddelelser fra,  

Formanden.  

Skoleledelsen, Elevfraværet er gået op med 0,5 til 5,7 %, men ligger stadig under 

sidste års snit på 8,8 % og medarbejderfraværet er faldet med 0,4 til 5,0 %. 

Nationale test, hvor vi måles på 3. og 6. klasserne er pænt opadgående. Vi må 

forvente, at det svinger en del fra år til år. Det bemærkes, at det er vigtigt, at 

eleverne lærer at bruge testen rigtigt og forstå at testen er adaptiv.  

Elevtallet falder fra 113 til 106 elever i det kommende skoleår. De to forflyttelser er 

tilendebragt.  

Vi er med i et sparekatalog til budgetforhandlingerne, hvor vi og Sigrid Undset 

sammen skal spare 400.000.  

Vi skal i gang med at genopfriske vores miljøterapeutisk grundlag i løbet af skoleåret.  

Svallerup 

Sfo næste år: Vi er godt i gang med planlægningen, og har de seneste måneder 

sat os godt ind i reglerne og hvorledes vi tænker aktiviteterne, rammerne osv. 

skal være. 

Indsatsområder med Skak og Life kinetik fungerer godt på skolen. Både elever 

og voksen træner og udvikler sig. 

Mange klasser tager i forårsmånederne på lejrskole og ekskursioner, og det er 

en god tid, hvor eleverne oplever andre sider af at gå i skole.  

Orø strand, som er et atletikstævne med overnatning, har været en stor succes. 

Og alle elever kom hjem fra stævnet med glæde og tilfredshed.  

Her i maj måned gennemgår vi elevplaceringer i klasserne. Dette gøres på 

personalemøderne, hvor personalet i fællesskab sammensætter eleverne. Meget 

konstruktivt og yderst funktionelt. 

15 elever flytter efter sommerferien på afdeling Kathøj, hvilket er den største 

omfang, som vi har prøvet fa Svallerup. 
 

Kathøj  

Besøg fra nye elever - spændte - hvem de kender - Glade for at de slipper for 

madpakker - lægger mærke til den plads vi har. -  

Jeg snakker med dem om at der kommer et skifte og de er blevet ældre. Mere 

frihed og større ansvar.  

Tanke: forældre fra Kat kan være med til at berolige nye forældre fra SVAL  
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Eksamen  

Dansk mundtlig synopsiseksamen i dag  

Orøstrand  

Klarede det flot og vundet to pokaler  

God mulighed for personalet fra KAT til at møde elever fra SVAL  

 
STU  

Der er 16 unge mennesker efter sommerferien. Godt samarbejde med Kathøj ift. en 
proces der kan skabe tryghed for den unge.  
Personalet i STU var glade for ferniseringen på Svallerup ift. VL 
E-sport er et stort hit i STUen og er meget søgt blandt de unge, og  det virker som en 

motivationsfaktor, der kan føre meget andet med sig.  
 

2019-023 Budgetopfølgning april 2019 Regnskabet er i balance. Budgettet vil fremadrettet blive 

tilpasset, at Pedel og Service fjernes fra kontoen, at elevtallet falder med 6 %, og at vi 

opstarter med SFO, så den kommende balance vil være usikker.  

Punktet er taget til efterretning. 

2019-024 Orientering fra elevråd 

Der er konfirmation, eksamen, lejrskole og sommerfest der fylder for eleverne. 

Sidste skoledag er der et ønske om at kaste med karameller. 

Ok til karamel kast under særlige vilkår.  

Ønske om 11 klubaftner næste år, dvs. 3 mere. 

Sund skole: Mere tid til idræt, da transporten tager tid, og pause sløjfes. Gerne mere 

variation og gamle børnelege. 

Sammenlægning: Ønske om at adskille store og små, da det er vigtigt at skifte miljø. 

Elevrådet skal spørges om de vil have et videoindslag med deres ønsker og hvad der 

fylder i deres skoledag.  

Husråd fra Svallerup  

Referat gennemgået, hvor der blev talt en del om toiletterne.  

STU er i gang med at undersøge muligheden for at oprette et elevråd.  

2019-025 Orientering om kommende SFO 2019 
Vi glæder os til at starte vores nye SFO op den 12. august. Der har været holdt møde 

med forældre mandag den 27. maj. På indeklemte dage og i sommerferien er der 

etableret et samarbejde med Sigrid Undset.  

2019-026 Sammenlægning, om brev til B&F m.m. 

Brevet er sendt til kommunalbestyrelsen den 28. maj 2019.  

2019-027 Reform af skolereform. 

Skoledagens længde udregnes på baggrund af en årsnorm, der omfatter ugeskema, 

pauser og særlige arrangementer og ser således ud.   

0 – 3 klasse   

De vil få i alt 1200 timer som alle er i ugeskema. Der vil forekomme få ekstra timer i 

forbindelse med særlige arrangementer. 

4. – 6. klasse  
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De vil få i alt 1320 timer, hvor de 31,25 timer er i fast ugeskema, men hvor nogle dage 

efter aftale er længere i forbindelse med ekskursioner, lejrskoler og særlig 

arrangementer.  

7. – 10. klasse 

De vil få i alt 1400 timer, hvor de 32 timer er i fast ugeskema, og de resterende timer er 

delt ud på EUA (erhverv, uddannelse og arbejdsmarked), ekskursioner, lejrskoler og 

særlige arrangementer.  

Punktet er taget til efterretning. 

2019-028 Orientering om AULA, der erstatter Skoleintra fra 1. august – udsættes  

Punktet udsættes til næste møde. Der er ingen tvivl om, at det kræver en længere 

indkøringsperiode. 

2019-029 Ny sundhedsprofil skal udarbejdes,  

Det vil vi gøre ved at udarbejde en ny og fælles sund skole politik: 
• At få elever og forældre til at beskæftige sig med sund kost via gode 

kostråd 

• Sikre eleverne gode rammer og tid til at spise deres mad 

• Følge kostråd og almindelig sund fornuft 

• Have fokus på kost og sundhed i undervisningen 

• Desuden er det vigtig, at eleverne foreholder sig de mange tendenser, der 

er på området. 

Der nedsættes et udvalg, der kommer med udkast til næste møde. 

2019-030  Eventuelt 

Bestyrelsesmøder for 2019/2020 er som følgende:  

Den 10. september 2019,  

den 29. oktober 2019,  

den 3. december 2019,  

den 28. januar 2020,  

den 24. marts 2020,  

den 26. maj 2020. 
   

 

 


